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Мысалы, тұрғындар әлеу-
меттік инфрақұрылым, көлік жүй-
есі, коммуналдық қызметтердің 
сапасы, сондай-ақ, қаланың 
жалпы даму мәселелері бойын-
ша өз ойларымен бөлісті. Әрбір 
өтінішке ерекше көңіл бөлініп, 
мәселенің шешілу жолдары жан-
жақты қарастырылды.

«Қабылдаудың қорытынды-
сы бойынша жауапты бөлім бас-

● ЖАЗЫЛУ БАҒАСЫ 
ЖЕКЕ ТҰЛҒАЛАР ҮШІН:

  6 айға – 1800 теңге.
12 айға – 3600 теңге.

● ЗАҢДЫ  ТҰЛҒАЛАР ҮШІН:
 6 айға – 4500 теңге. 
12 айға – 9000 теңге.

● ЕҢБЕК АРДАГЕРЛЕРІ ҮШІН 
30% жеңілдік қарастырылған.

Байланыс нөміріміз:  Байланыс нөміріміз:  
2-61-022-61-02

Билік пен бұқараБилік пен бұқара

Мәселелер тыңдалып,
тапсырмалар берілді

«Халық үніне құлақ 
асатын үкімет» қағи-
дасы негізінде Қара-
жал қаласында жүйелі 
жұмыстар жүргізіледі. 
Қала әкімі Айқын Елеусі-
зовтың қала тұрғында-
рымен кездесуі соның 
айқын айғағы. Жуырда 
шаһар басшысы қара-
жалдықтармен кездесу 
өткізіп, олардың про-
блемалық мәселелерін 
тыңдады. Қабылдау 
барысында бірнеше 
маңызды мәселе кө-
терілді, әрқайсысы 
егжей-тегжейлі қаралып, 
қолданыстағы заңнама 
аясында түсініктемелер 
берілді.

шыларына тиісті тапсырмалар 
жүктелді. Бұл тапсырмаларды 
орындау барысы қатаң бақылау-
да болады және біз әр мәселенің 
шешімін табуға бар күшімізді 
саламыз. Сонымен қатар, мен 
тұрғындарға осындай қабылдау-
ларды ай сайын өткізу ұсынысын 
білдірдім. Бұл әр адамның маңы-
зды мәселелерін талқылауға 
және қаламыздың өмір сапасын 

жақсартуға қатысуына мүмкіндік 
береді. Әрбір тұрғынның пікірі 
біз үшін маңызды, сондықтан, біз 
қаланың өмір сапасын жақсарту 
бойынша бірлесіп жұмыс істеуді 
жалғастырамыз», деп жазады 
Айқын Қылышұлы өзінің «Фейс-
бук» әлеуметтік желісіндегі па-
рақшасында.

Ізбасар ОЙБАС.

Инициатор намечаемой дея-
тельности – ТОО «Junxin Manganese 
Industry» (Жуншин Марганец Ин-
дастри). Компанию представляли 
директор товарищества с ограни-
ченной ответственностью Гульнар 
Бейсенгали и эколог Гаухар Акбер-
ген. В режиме ZOOM в мероприя-
тии приняли участие специалисты 
областного управления природных 
ресурсов  и представители разра-
ботчика документации объектов 
государственной экологической 
экспертизы.Кроме того, на обще-
ственных слушаниях присутствова-
ли глава региона Айхын Елеусизов, 
прокурор города Дархан Булекбаев 
и начальник отдела полиции Алмаз 
Жакаев. 

Суть проекта сводится к со-
ртировке твердых минеральных 
образований (далее - ТМО) мар-
ганцевых руд. Планируется, что на 
промплощадку, расположенную в 

АктуальноАктуально

Вердикт: мы против!Таким было едино-
гласное решение участ-
ников общественных 
слушаний по рассмотре-
нию проекта «Отчет о 
возможных воздействи-
ях на окружающую среду 
к проекту эксплуатации 
участка сортировки 
ТМО марганцевых руд». 

Открытое собрание, 
состоявшееся в минув-
ший вторник, объеди-
нило каражалцев, нерав-
нодушных к будущему 
нашего города. 

Асель КУРБАЛОСОВА

одном километре от Каражала, они 
будут доставляться  автотранспор-
том сторонних организаций, и после 
промывки отправляться на площад-
ки потребителей руды для дальней-
шего обогащения. 

- Учитывая результаты расчета 
рассеивания загрязняющих веществ 
в приземном слое атмосферного 
воздуха, проектом предлагается 
установить зону в размере 450 ме-
тров, - сообщила Гаухар Акберген. 

Источник загрязнения – сами ра-
боты: разгрузка руды, ее загрузка в 
бункер промывочной машины, транс-
портировка, дробилка, грохот и т.д. В 
атмосферу будут попадать пыль не-

органическая, содержащая двуокись 
кремния, сероводород, абразивную 
пыль и взвешенные частицы. 

Учитывая, что предприятие пла-
нирует работать с апреля по ноябрь 
2024-2033 годов, согласно проекту, 
размер эмиссий в окружающую сре-
ду составит  порядка 12,6 тонн в год. 
Естественно, для промывки потребу-
ется техническая вода – 1522,5  ку-
бометров в год.

- Воздействие на земельные ре-
сурсы и почвы отсутствует, так как 
рассматриваемое производство рас-
полагается в промышленной зоне 
города Каражал, в течение долгого 
времени эксплуатирующийся в каче-

стве промышленной площадки, - бо-
дро прозвучало в отчете.

Что касается воздействия на 
растительный и животный миры, 
разработчики проекта подчеркива-
ют, что на рассматриваемой терри-
тории не обнаружены виды флоры 
и фауны, представляющие особый 
научный или историко-культурный 
интерес. 

- Особо охраняемых видов рас-
тений, занесенных в Красную книгу 
Казахстана, в районе предприятия 
не найдено. Вырубка или перенос 
древесно-кустарниковых насажде-
ний не предусмотрены, - гласит до-
кумент. 

И, как общий итог: «Учитывая 
значительное расстояние до бли-
жайшей селитебной зоны (земли, 
предназначенные для строитель-
ства жилых и общественных зданий, 
дорог, улиц и площадей в пределах 
городов и поселков городского типа 
– прим. редакции), негативное воз-
действие на население не прогно-
зируется».    

Потенциальный инвестор рису-
ет радушные перспективы. Кстати, 
об инвестициях не было сказано ни 
слова, равно как и о том, готова ли 
компания сотрудничать с местными 
властями в части социальной ответ-
ственности бизнеса. Впрочем, по 
большому счету, это меньше всего 
интересует каражалцев. Так как они 
настроены категорически против. 
На то есть масса причин. 

Первое слово взял член Обще-
ственного совета Сексен Сулейме-
нов. 

- Вы ранее приезжали, во вре-
мя пандемии. Тогда вам четко было 
сказано, что вы не будете здесь 
работать. У нас достаточно пред-
приятий такого рода. Мы не поддер-
живаем проект, - озвучил он общее 
мнение. 

Следующим к микрофону по-
дошел Карсыбек Куйкабаев. По его 
словам, первое несоответствие 
заключается в части подключения 
предприятия к системе водоотведе-
ния: 

- Какую централизованную ка-
нализацию вы собираетесь тянуть 
со стороны города, где она и так не 
работает?Вторая ложь заключается 
в том, что здесь нет животных и рас-
тений, занесенных в Красную книгу. 
Но у нас повсюду растут тюльпаны и 
обитает сайга. 

→ на 3 стр.→ на 3 стр.

АСЫҒЫҢЫЗ, 
АҒАЙЫН!

Өздеріңіздің сүйікті 
«ҚАЗЫНАЛЫ ӨҢІР»
газетіне 2025 жылға 

 жазылу науқаны
басталды.

Басылым аймақта болып
жатқан ең елеулі оқиғалар
туралы шұ ғыл əрі дə йек ті

түрде ақпарат беріп, 
сон дай-ақ, қо ғам дық-саяси,
əлеуметтік-эко номикалық

тақырып ты қозғайды
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Бұл игілікті істен Ұлы-
тау облысы да қалыс 
қалып отырған жоқ. 30 
жылдық мерейтойды мере-
келеу аясында өңірімізде 
жыл бойы бірқатар іс-ша-
ралар өтті. Соның айқын 
айғағындай өткен аптада 
«30 жылдыққа – 30 шыр-
ша» акциясы өтті. Шара 
аясында өңір депутаттары 
30 түп шырша отырғызды.

– Биыл барлық дең-
гейдегі мәслихаттардың 
құрылғанына 30 жыл тола-
ды. Осы мерейтой аясын-
да облысымызда көптеген 
айшықты шаралар қолға 
алынды. Солардың қата-
рында әлеуметтік, спорт-
тық, экологиялық іс-шара-

лар жоспарланған. Оған 
өңіріміздің барлық деңгей-
дегі депутаттары біркісідей 
қатысты, – дейді облыстық 
мәслихаттың төрағасы Ба-
уыржан Шыңғысов.

Өкілетті орган мере-
йтойы құрметіне өткен 
акцияға өңір басшысы 
Дастан Рыспеков те қа-
тысып, өз қолымен шыр-
ша отырғызды. Облыстық 
мәслихат төрағасы Бауы-
ржан Шыңғысов бастаған 
облыс, қала, аудан мәс-
лихаттарының депутатта-
ры да қалыс қалмай, 30 
түп шырша ағашын егіп, 
Жезқазған қаласын жасыл 
желекке орауға өз үлес-
терін қосты.

Отырыста Ұлытау облысы Төтенше 
жағдайлар департаментінің бастығы Есен 
Байыров саладағы атқарылған жұмыстар, 
өзекті мәселелер және шешу жолдары жай-
ында баяндаса, қала-аудан әкімдері мен 
тиісті басқарма басшылары, «ҚазАвтоЖол 
ұлттық компаниясы» АҚ филиалының дирек-
торы өңірлер мен трассалардың қыс мезгілі-
не дайындығы жайында ақпарат берді. 

Бұл тұрғыда өңір басшысы облыстық 
маңызы бар жолдарда қызмет көрсететін 
мердігерлер мен ұйымдардың қыс мезгілі-
не дайындығын қатаң бақылауға алуды 
тапсырды. Ал, республикалық маңызы бар 
жолдарды қажетті техникалармен қамтама-
сыз етіп, уақытында жолдардың аршылуын 
және инертті материалдардың қажет кезінде 
себілуін бақылауға алу міндетін жүктеді. 

Сондай-ақ, облыс әкімі су тасқынының 
алдын алуға бағытталған жұмыстарда сана-
цияның нәтижелі болуы маңызды екенін алға 
тартты. Өңір басшысы бұл ретте аталған 
жоба толық аяқталған соң, қабылдап алуда 
келеңсіздік болдырмауды назарда ұстау қа-
жеттігін жеткізді.

Аманкелді АҚШАЛ.

Кездесуде жасөспірімдерге қоғамдағы 
негізгі кұндылықтар: тәрбие, ар-намыс, 
заңға, қоғамға деген құрмет тақырыбында 
түсіндірме жүргізілді.

Сонымен қоса, дәріс кезінде нашақор-
лық, суицид, жыныстық тиіспеушілік, тер-
роризм, буллинг, заңды өкілдерінсіз түнгі 

уақытта жүрудің талабы, интернет ойындар 
және басқа да өзекті мәселелер қамтылды.

Кәмелетке толмағандардың құқықтарын 
қорғау прокуратура органдары қызметінің 
негізгі бағыттарының бірі болып табылады.

Қаражал қаласының прокуратурасы. 

БҰҰДБ – теңсіздік  және әділетсіздікпен, климат-
тың өзгеруімен күресетін жаһандық даму желісі. Ұйым 
өкілдері осы бағытта жұртшылықпен жүздесіп, елдің 
жағдайымен етене танысып, өздерінің қызметі мен 
бағдарламаларын да ұсынуда. Қаражал қаласында өт-
кен іс-шараға бағдарлама жетекшісі Ботагөз Юсупова, 
эксперименттер бөлімінің басшысы Данияр Мукитанов, 
жоба сарапшысы Қанатбек Зертуймеев және жергілікті 
атқарушы органдардың өкілдері қатысты.

Құзырлы ұйым өкілдерімен болған кездесу бары-
сында Қаражал қаласының әкімі Айқын Елеусізов қала-
ны дамыту, қала тұрғындарының өмірін жақсарту, білім 
беру саласын жетілдіру, медицина саласындағы ма-
мандардың тапшылығы туралы мәселелерді көтерді.

БҰҰДБ өкілдері өңірлердегі маңызды мәселелерді 
шешуде өзара  ынтымақтастыққа дайын екендерін  
жеткізді.

Өзекті Өзекті 

Әзірлік
мәселесі 

пысықталды
Аптаның басында Ұлытау 

облысындағы төтенше жағдай-
лардың алдын алу және жою 
жөніндегі комиссияның отырысы 
өтті. Жиында 2024 жылғы өрт 
қауіпті кезеңінің қорытындысы, 
«Қыс-2024» командалық-шта-
бтық оқу-жаттығуға дайын-
дық, алдағы қыс мезгіліне және 
көктемгі су тасқынының алдын 
алуға бағытталған іс-шаралар-
дың орындалу барысы және аза-
маттық қорғану құрылғыларын 
әзірлікке келтіру туралы маңыз-
ды мәселелер қаралды. 

Қоғам. Адам. Заң.Қоғам. Адам. Заң.

Жасөспірімдерге дәріс берілді
Қаражал қаласы прокуратурасының бастамасымен ағымдағы жылдың 4-5 

қарашасында қала аумағындағы барлық білім беру ұйымдарында және Қаражал 
қаласы тау-кен техникалық колледжінде «Жасөспірімдердің құқықтық сана-
сын жоғарылату, құқық бұзушылықтың алдын алу» атты дәріс өткізілді.

Мәслихаттардың құрылғанына – 30 жылМәслихаттардың құрылғанына – 30 жыл

30 жылдыққа – 30 түп шырша
1993 жылдың желтоқсанында «ҚР жер-

гілікті өкілді және атқарушы органдары 
туралы» Заң қабылданды. Ал 1994 жылы 
мәслихаттарға сайлау өтті. Биыл еліміз-
де мәслихаттардың құрылғанына 30 жыл 
толады. Осы мерейтойға орай еліміздің 
аймақтарында айшықты шаралар өтуде.

Қала әкімдігіндеҚала әкімдігінде

Ізтай БЕЛГІБАЙҰЛЫ

Құзырлы ұйым өкілдерімен кездесті
Біріккен Ұлттар Ұйымының 

Даму бағдарламасы (БҰҰДБ) өкілдері 
өңіріміздің аймақтарын аралап, елмен 
кездесіп, өздерінің байыпты бағдарла-
маларын ұсынып жүр. Аталмыш құзы-
рлы ұйым өкілдерімен кездесу өткен 
аптада Қаражал қаласында өтті.

Ізтай БЕЛГІБАЙҰЛЫ
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Для укрепления этого направления было реше-
но оставлять в регионах налоговые поступления 
от малого и среднего бизнеса. Этот шаг дал суще-
ственный импульс развитию предпринимательства 
в регионах и повысил самостоятельность акимов. 
Также была отмечена необходимость банковской 
реформы в республике.

- Нам нужен новый закон о банках, отвечающий 
актуальным задачам стимулирования экономиче-
ской активности и дальнейшего динамичного раз-
вития финтех-сектора. Действующему закону почти 
30 лет, он был принят в совершенно других реали-
ях, - сказал Глава государства.

Кроме того, в своем обращении Президент ак-
центировал внимание на развитии сельскохозяй-
ственного сектора и привлечении инвестиций в аг-
ропромышленный комплекс. 

Инвестиции являются  ключевым драйвером 
роста казахстанской экономики. Благодаря им от-
крываются новые предприятия, внедряются со-

временные, передовые технологии, расширяется 
производство, создаются новые рабочие места. За 
годы независимости в Казахстане проделана весо-
мая работа в инвестиционной сфере.

- Это направление нужно усиливать, чтобы не 
допустить снижения объема прямых инвестиций в 
экономику, - отметил Касым-Жомарт Токаев.

Современный Казахстан – это новые возможно-
сти и большой потенциал для выгодного вложения 
инвестиций. Наша республика занимает страте-
гически важное местоположение, имеет благопри-
ятную среду для ведения бизнеса, защиту прав 
инвесторов и инвестиционные стимулы. Все отме-
ченные реформы благоприятно скажутся на разви-
тии предпринимательского сектора республики.

Гаухар ОТЫНШИНА,
директор филиала Палаты

 Предпринимателей 
области Ұлытау в г.Каражал.

Послание ПрезидентаПослание Президента

Важные перемены
Глава государства Касым-Жо-

март Токаев второго сентября 
традиционно выступил с очеред-
ным  Посланием народу Казахстана. 
В своем программном документе 
«Справедливый Казахстан: закон и 
порядок, экономический рост, обще-
ственный оптимизм» он изложил 
основные направления развития го-
сударства. Большое внимание было 
уделено развитию малого и среднего 
бизнеса, поддержке предпринима-
тельства в регионах. 

Ағымдағы жылы Қаражал қала-
сының автомобиль жолдарына орта-
ша жөндеу жұмыстарын жүргізу үшін 
жергілікті бюджеттен 368 000,0 мың 
теңге қаражат бөлінді. 

Жол қауіпсіздігін сақтау мақса-
тында 2024 жылы Қаражал қала-
сының 6,628 шақырым автомобиль 
жолдарына (Рысқұлбеков - 1,670 км, 
Әлиев - 0,523 км,  Средняя - 0,300 
км, Ақбиев - 0,352 км, Қошқарбаев - 
0,171, Бұлқышев - 0,213 км, Танаш 
батыр - 0,222 км, Әйтеке би - 0,312 
км, Ақтай ш.а. - 2,7 км, Жыланды - 
0,165) ведомстволық сараптаманың 
оң қорытындысы алынып, орташа 
жөндеуден өткізілуде. Қаражал қала-
сының 8 көшесінде 3,763 шақырым 
автомобиль жолдары жөндеуден 
толық өтті. Мердігер ұйым – «Арқа 
Құрылыс 2009» ЖШС.

Сәуір айында 15 шақырым жол 
таңбасы, 35 дана жаяу жүргіншілер 
таңбасы сызылды. 

Ағымдағы жылы 76 дана бейне-
бақылау камерасы орнатылды. Оның 
ішінде 4 камера адамның түр-әлпетін 
тануға мүмкіндік беретін, 6 камера 
автокөлік номерін тіркейтін қызмет 
атқарады.

Қаражал қаласының 9 көшесіне 
(Байдалы би, Мақаев, Жұмабаев, 
Қабанбай батыр, Мұсылманбеков, 
Пинигин, Қарағанды, Гагарин, Аман-
гелді) 100 дана жарық бағаналары 
орнатылды.

Қазіргі таңда автомобиль жолда-
рын күтіп ұстау бағдарламасы аясын-
да 128 дана ескірген жол белгілерін 

ауыстыру жұмыстары жүргізілуде. 
Сонымен қатар, автомобиль жолда-
рындағы істен шыққан жарық шамда-
рын қалпына келтіру жұмыстары жүр-
гізілуде.  

Қаражал қаласында 2024-2025 
жылдардағы қыс мезгіліне бірқатар 
дайындық шаралары жүргізілуде. 
Қазіргі таңда қысқы кезеңде авто-
мобиль жолдарын күтіп ұстау үшін 
мердігер ұйымдармен келісімшарт-
тар бар. 

Қаражал қаласы бойынша мер-
дігер ұйым – «Zangar-2205» ЖШС. 
Аталған ұйым 11 арнайы техникамен 
жабдықталған. Оның ішінде 2 авто-
грейдер, 2 погрузчик, 2 трактор МТЗ, 2 
самосвал, 1 КДМ, 1 шнекоротор, 1 құм 
таратқыш көлігі бар. Қорында 500 м3 
көлемінде инертті материалдар, 2 тон-
на бензин, 2 тонна дизель отыны бар.

Жәйрем кенті бойынша мердігер 
ұйым – ЖК «Айсара». Аталған ұйым 
12 арнайы техникамен жабдықталған. 
Оның ішінде 1 автогрейдер, 1 трак-
тор К-700, 1 бульдозер, 3 погрузчик, 
1 трактор МТЗ, 2 самосвал, 1 КДМ, 
1 шнекоротор, 1 құм таратқыш көлі-
гі бар. Қорында 300 м3 көлемінде 
инертті материалдар, 1 тонна бензин, 
5 тонна дизель отыны бар. 

Ербол МАМБЕТОВ,
«Қаражал қаласының тұрғын 

үй-коммуналдық шаруашылығы, 
жолаушылар көлігі, автомобиль 

жолдары және тұрғын үй 
инспекциясы бөлімі» 

мемлекеттік мекемесінің басшысы.

Президент Жолдауы – сенімге серпін  Президент Жолдауы – сенімге серпін  

Автокөлік жолдарының 
жай-күйі –

 маңызды мәселе

Қазақстан Республикасының Президенті Қа-
сым-Жомарт Кемелұлы Тоқаев өз Жолдауында: 
«Автокөлік жолдарының жай-күйі – өзекті мәселе. Мен 
бұл туралы осыған дейін де айттым. Биыл елімізде 
12 мың шақырымға жуық жол салынып, жөнделіп жа-
тыр. Қазақстанда мұндай ауқымды жұмыс бұрын-соң-
ды болмаған. Астана-Алматы, Ақтөбе-Атырау-
Астрахань, Талдықорған-Өскемен бағытындағы 
күрежолдарды қайта жаңғырту жұмыстары аяқта-
лып қалды. 2,5 мың шақырымға созылатын облыса-
ралық және ауданаралық жолдарды орта деңгейде 
жөндеуге арналған бағдарламаның мән-маңызы зор. 
Дәл осы жолдармен жұрт өте жиі жүреді. Сондықтан, 
бағдарламаның ауқымын кеңейтіп, оған кемінде 10 
мың шақырым жолды қамтуды тапсырамын. Əрине, 
мұнда саннан гөрі сапа маңыздырақ. Сол үшін иннова-
циялық заманауи әдіс-тәсілдерді кеңінен қолданған аб-
зал. Бұл жұмысқа қоғамдық бақылауды күшейту үшін 
бірыңғай цифрлық платформаны іске қосқан жөн. 
Онда барлық жолды, соның ішінде, қала аумағындағы 
жолдарды салуға және жөндеуге қатысты ақпарат 
болуы керек», деген болатын.

Вердикт: мы против!
(Начало на 1 стр.).

Обратил он внимание присутствующих и на то, что 
согласно проекту, радиус воздействия загрязняющих 
веществ составит всего 450 метров. По его словам, это 
было бы более-менее правдоподобно, если бы речь шла 
о гористой или, как минимум, холмистой местности. Тут 
его поддержал Каршыга Сейсенбеков, который отме-
тил, что роза ветров в Каражале очень изменчивая, и за 
считанные секунды пыль, образующаяся в процессе пе-
реработки руды, накроет населенный пункт. И первыми 
примут на себя «удар» жители микрорайонов Вокзал и 
Старый Каражал. 

- Также вы сказали, что река расположена в 13 кило-
метрах от промышленной площадки. Но не стоит забы-
вать о том, что у нас есть подземное месторождение, и 
подземный первый подъем. Вся вода предприятия будет 
уходить в почву, загрязняя источники. Это нанесет непо-
правимый вред. Весь город против, - сказал он, поддер-
живаемый аплодисментами. 

Что касается технической воды. Ни для кого не се-
крет, что этот вопрос в нашем городе стоит очень остро. 
Владельцы земельных участков в жаркое время года 
вынуждены экономить каждый литр, чтобы хоть как-то 
полить огороды. Возникает вопрос: откуда предприятие 
намерено получать эту воду?  

Эколог Валерия Нуриева, принимающая участие в 
общественных слушаниях посредством ZOOM, объясни-
ла, что планируется заключение договоров с организа-
циями, которые будут поставлять воду. Как и следовало 
ожидать,  ответ вызвал бурю негодования. 

Депутат городского маслихата Арынгазы Такибаев 

подчеркнул, что в представленном проекте многое непо-
нятно: 

- Он не доработан до конца. Необходимо все пра-
вильно разъяснить. С кем проект согласован, какую поль-
зу населению принесет его реализация. Ведь кроме во-
просов экологии есть и другие. 

Свое весомое слово сказал и Почетный гражданин 
города Каражал, председатель Совета аксакалов Мешит-
бай Омаров, резюмировав: проект сырой, а, следователь-
но, необходимо считать, что слушания не состоялись. С 
этими словами все присутствующие дружно покинули 
зал, тем самым давая понять, что разговор окончен. 
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Последнее утверждение не будет боль-
шим преувеличением. Его на самом деле 
любят и уважают. Например, мне, как че-
ловеку новому, до поры до времени было 
непонятно, почему на двери приемного по-
коя хирургического отделения Центральной 
больницы города Каражал почти год висела 
табличка с его именем. Самого врача-то не 
было на месте. И лишь три месяца назад, 
когда одна из пациенток, услышав в ко-
ридоре чей-то голос, с радостью в голосе 
спросила медсестру: «Жанбырбаевич вер-
нулся?!», все встало на свои места. Само 
его присутствие в этих стенах внушает на-
дежду на скорейшее выздоровление – один 
простой совет, и уже не нужны никакие ре-
цепты. 

Вернемся на несколько десятков лет 
назад, когда Рашид Артыкбаев еще был 
школьником, и шло его становление как 
личности. Что повлияло на выбор будущей 
профессии? Как оказалось, после оконча-
ния каражалской средней школы № 3 он 
поступил в филиал Карагандинского орде-
на Трудового Красного знамени политех-
нического института в Джезказгане (ныне 
– Жезказганский университет имени О. А. 
Байконурова). 

– Но мне, 17-летнему мальчишке, город 
не пришелся по душе. И на следующий год 
я поступил в Карагандинский медицинский 

Человек трудаЧеловек труда

Наш милый доктор  В марте 1958 года в Ал-
ма-Ате состоялась премьера 
музыкального ревю казахского 
актера, режиссера театра и 
кино, Народного артиста СССР 
Шакена Айманова «Наш милый 
доктор». Девизом главного 
героя картины было: «Радовать 
человеческие сердца так же 
важно, как и лечить их». Точно 
также относится к своим паци-
ентам уважаемый и любимый не 
одним поколением каражалцев 
врач городской больницы Рашид 
Артыкбаев. 

Асель КУРБАЛОСОВА

институт. Выбор был осознанный – мне 
нравилась работа наших врачей. Про них, и 
особенно про хирургов, говорили только хо-
рошее. Я мечтал работать бок о бок с ними, 
- вспоминает он. – Моя мечта сбылась, и 
эти доктора впоследствии стали моими 
друзьями. 

В далеком 1985 году, после семи лет 
постижения азов и тонкостей медицинской 
науки, молодой специалист с дипломом в 
руках вернулся в родной Каражал. Конечно, 
у него была возможность остаться в боль-
шом городе, где открывались большие пер-
спективы. Но…

– Меня распределяли в Экибастуз, но 
я отказался. Хотелось домой – здесь мама 
была одна, подрастали дети, и меня отпу-

стили, - рассказывает доктор. 
Так 39 лет назад он переступил порог 

больницы не в качестве пациента, а как 
полноценный работник. Неоднократно при-
ходилось несладко, но, говорит он, ни разу 
не пожалел о том, что будучи юношей, при-
нял это решение. 

Тогда все было совсем иначе. Шутка ли 
– в больнице работали без малого 48 вра-
чей. Одних только хирургов пять человек, 
из них самый молодой – герой этого мате-
риала. Это – Серик Баедилов, Анатолий 
Зыкин, Дюсетай Рахимбеков, Александр 
Уткаев. 

Трудовые будни начались сразу же – с 

учетом численности населения города опе-
рационная никогда не простаивала. Как 
отмечает сам Рашид Артыкбаев: шили, 
резали, резали, шили. Иначе говоря, наши 
мастера скальпеля работали в режиме нон-
стоп. 

А затем наступили сложные времена. В 
1991 году прекратил существование Совет-
ский Союз, что повлекло многочисленные 
проблемы. Недостаточное финансирова-
ние отрасли привело к массовому оттоку 
специалистов – из-за постоянных задержек 
заработной платы опытные врачи стреми-
лись покинуть страну, многие и вовсе ушли 
из медицины, чтобы попытать счастья на 
другом поприще. В больницах и поликлини-
ках элементарно не хватало медикаментов, 

некоторые процедуры были недоступны 
для пациентов. Даже в больших городах 
приходилось оперировать при свете керо-
синовых ламп, что уж тут говорить о не-
больших организациях здравоохранения. 

Однако Артыкбаев остался верен себе. 
– С 1990 года по 2000 год в Каражале 

численность населения сократилась почти 
в три раза. Это было страшно! Уехали и мои 
коллеги. В течение 20 лет я работал один. 
После этого, конечно, начали приезжать но-
вые специалисты, но они долго не выдер-
живали – через два-три года брали расчет, 
- продолжает вспоминать он. 

Пожалуй, это был самый сложный пе-
риод в трудовой биографии каражалского 
хирурга. Операции никто не отменял, и Ра-
шид Жанбырбаевич практически не поки-
дал больницу – сам вел прием, сам «резал 
и шил». И здесь его верными помощницами 
были операционные медсестры Валентина 
Харитонова, Нина Потапова, Бану Сагын-
дыкова, Солтанат Абильдинова, и врачи-ги-
некологи Татьяна Ушак и Жанат Муратова, 
которые, как он подчеркнул, являются про-
фессионалами своего дела. 

…В конце концов непомерные нагрузки 
дали о себе знать. В 2012 году, после че-
реды операций, когда в течение трех суток 
не удавалось урвать ни минуты для отдыха, 
у него случился тяжелейший инсульт. Неде-
лю доктор находился без сознания, затем 
оказалось, что у него парализовало правую 
сторону. Как следствие – инвалидность, 
длительная реабилитация, благодаря кото-
рой ему все же удалось вернуться в строй. 

Конечно, не сразу. Но благодаря под-
держке коллег: Елена Попова, на тот мо-
мент занимавшая должность главного вра-
ча городской больницы, предложила ему 
проведение ультразвуковой диагностики. 

– Я вышел. И сразу начал оперировать. 
Пришлось – до Караганды и Жезказгана не-
сколько сотен километров, а пациентам тре-
бовалась экстренная помощь, - отметил он. 

Вновь взяться за скальпель он смог 
благодаря пережитому стрессу. Как говори-
лось выше, в результате инсульта у Рашида 
Жанбырбаевича парализовало правую сто-
рону. И вот однажды на больничной койке 
оказался молодой мужчина. 

– Врачей нет. Я его осмотрел и диагно-
стировал разрыв аппендицита. Требова-
лась экстренная госпитализация в област-
ной центр, а пациент находился в тяжелом 
состоянии. У меня рука не работает – на-
столько, что я не мог даже держать ручку. 
Однако я провел эту операцию, и на следу-
ющий день он встал на ноги. А у меня вос-
становилась подвижность руки. Встречая 

его, я каждый раз говорю ему о том, что 
именно после него я вновь стал человеком, 
- делится хирург.  

В настоящее время его не встретишь в 
операционной – из-за перенесенного неду-
га, который и по сей день дает о себе знать, 
доктору сложно подниматься на верхние 
этажи. Но одно его присутствие в приемном 
отделении внушает спокойствие и дарит 
уверенность в том, что все будет хорошо. 

– С работы уходить не хочу, потому что 
это заставляет меня двигаться, а движе-
ние, прежде всего, жизнь, - объясняет он 
и, шутя, добавляет. – Просто кроме этого я 
ничего другого делать не умею. Могу, конеч-
но, таксовать, но дети ругают, когда завожу 
разговор об этом. 

Дети – сын и две дочери, из которых 
младшая пошла по стопам отца, выбрав 
эту же стезю. 

На вопрос, что необходимо для того, 
чтобы стать врачом, собеседник «Қазына-
лы өңір», не задумываясь, отвечает: хоро-
шо закончить школу.

– Знания, полученные за партой, оказы-
вают сильное влияние. А школа № 3 давала 
хорошее образование. Мои одноклассники 
без труда поступили в вузы Москвы, Ново-
сибирска.  

А как завоевать доверие и уважение па-
циентов? Положа руку на сердце, следует 
признать, что не каждому специалисту это 
дано. Рецепт Рашида Артыкбаева прост и 
вечен, как само мироздание – когда речь 
идет о жизни и здоровье, во главе угла сто-
ят такие личностные качества, как ответ-
ственность и человечность: 

– Идя в медицину, нужно думать об этом 
прежде всего. Это не просто устроиться на 
работу, получить должность. Самое основ-
ное – не деньги, а ответственность. Поло-
вина моих сокурсников, осознав, насколько 
это тяжело, отсеялась. Немало и тех, кто не 
стал работать, совсем уйдя из профессии. 
Я же с самого начала понимал, на что иду. 

За свой вклад в социальное развитие 
региона Рашид Жанбырбаевич был неод-
нократно отмечен различными наградами, 
в том числе Почетными грамотами руковод-
ства республики. В прошлом году за особые 
заслуги и активное участие в общественной 
жизни ему было присвоено звание «Почет-
ный гражданин города Каражал». 

Еще одно прекрасное качество Арты-
кбаева – отсутствие честолюбия. Иные, 
имея за плечами такой авторитет, квали-
фикацию и опыт, требовали бы к себе по-
вышенного внимания. Он же, напротив, 
старался все время перевести разговор на 
своих нынешних коллег – врачей-хирургов 
Карабая Медетбекова и Бекбола Айтбаева, 
акцентируя внимание на их опыте и про-
фессионализме.

– Да и в целом в нашей больнице ра-
ботают замечательные врачи и медсестры, 
начиная от нашего руководителя Асана 
Кабулова. Все эти годы они оказывали и 
оказывают мне всяческую поддержку и по-
мощь, - подчеркивает он. 

Вот такой он, наш милый доктор! До-
брый, открытый, знающий. И если бы в Ка-
ражале прошел конкурс народного призна-
ния, Рашид Артыкбаев без труда получил 
бы его Гран-при.
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Житель совхоза «Актау» Жана-Ар-
кинского района на градообразующее 
предприятие он устроился волею судь-
бы. На дворе стоял непростой 90-ый 
год. Молодой человек, тремя годами 
ранее вернувшийся из Демократиче-
ской Республики Афганистан, где с 
честью и без потерь для здоровья вы-
полнил интернациональный долг, тог-
да создал семью. С супругой приехал 
в Каражал в гости к родственникам. 
В ходе беседы за дастарханом ему и 
предложили устроиться на шахту. 

– Я согласился, не раздумывая, - 
рассказал он. 

Его не испугал тот факт, что добыва-
ющая сфера страны переживала труд-
ные времена. Напомним, годом ранее, в 
июне 1989 года началась, пожалуй, са-
мая масштабная забастовка шахтеров 

– Мен әрдайым алдыма қойылған міндеттерді, 
қиындықтарды жеңіл өткеремін, өйткені, маған 
жол көрсететін білімді ұстаздарым болды, олар ең 
алдымен тәртіпке үйретті, – дейді маман. – Менің 
кәсіби маман ретінде қалыптасуымда комбинаттың 
бас энергетигі Сағыныш Жарылғапов үлкен рөл 
атқарды. Рауан Тулебеков те барынша қолдау көр-
сетті, бүгінде ол қызметкерлер құрамымен жұмыс 
атқару қызметін басқарады, ал бір кездері энергия 
цехының бастығы болған. Ол кісі маған сендірер-
лік дәлелдер келтіріп, Қарағанды техникалық уни-
верситетінде оқуға кеңес берді. Шахтада жұмыс 
істеген кезімде энергия цехына шақырып, желілер 
мен қосалқы станциялар учаскесінің бастығы бо-
луды ұсынды. Бұл екі басшы да менің теңескім 
келетін, мен үшін үлгі болып табылатын тұлғалар. 
Сонымен, 2019 жылы цехыма оралып, бөлімшені 
басқардым. 2022 жылдың 1 қаңтарынан энергия 

цехының бастығы болып тағайындалдым.
Бүгінгі таңда Ерден Игілікұлының қарамағын-

да 80 адам, цехтың міндетіне негізгі және қосалқы 
цехтардың электр қондырғыларына жұмыс кезінде-
гі және жалпы жөндеу қызметі кіреді. Энергия цехы 
– газ тәріздес оттегін өндіруге, электр машиналары 
мен қозғалтқыштарын, дәнекерлеу аппараттары 
мен трансформаторларды жөндеуге жауап беретін, 
барлық жоғары вольтты әуе желілері мен қосалқы 
станцияларға қызмет көрсететін жауапты және 
маңызды бөлімше.

Басшының таңы әдетте бес минуттық жина-
лыстан басталады – Ерден Иманбеков инженер-
лік-техникалық қызметкерлермен кеңес өткізеді. 
Содан кейін жұмыс орындарын аралау, тапсырма-
лардың берілуін тексеру. Сонымен қатар, өндірістік 
және әкімшілік міндеттерді, қауіпсіздік мәселелерін 
шешеді.

Еңбек адамыЕңбек адамы

Табыс кілті – тәртіптеДамуға, өзін-өзі кемелден-
діруге деген ұмтылыс, жауап-
кершілік – мұндай қасиеттер 
әсіресе, өндірісте өте жоғары 
бағаланады. Жәйрем кен байыту 
комбинаты энергия цехының 
бастығы Ерден Иманбеков бала 
кезінен осы құндылықтармен 
өмір сүріп келеді. Өндіріске жұ-
мыс істеуге келгенде, басшылық 
бұны бірден байқады. Жетістік 
те көп күттірмеді. Компанияның 
есебінен ол жоғары білім алып, 
қызмет сатысында өсті. Ал, 
2021 жылы «Жәйрем КБК» АҚ 
Басқарма төрағасының Алғыс 
хатымен марапатталды.

Ерден Жәйремде ұстаздар отбасында дүниеге 
келді. Төрт баланың ішінде кенжесі. Сондықтан да, 
ешкім бетінен қақпай, ата-анасының, әпкесінің, екі 
ағасының махаббатына бөленіп өсті. 

Мектеп кезінде сурет салғанды жақсы көретін, 
құрылысшы-сәулетші болуды армандады. Бірақ, 
өмірін мүлдем басқа салаға арнады. Сонау кеңес 
заманы жылдарында әуелі әкесі Жәйрем кен бай-
ыту комбинатына жұмысқа ауысады. Жанармай 
құю станциясының бастығы болды. Артынан ана-
сы да мектептен кетіп, комбинаттың талдау зерт-
ханасында 30 жыл зертханашы болып еңбек етті, 
осы жерден зейнеткерлік демалысқа шықты. 

– 2006 жылдың мамыр айында мен ата-ана-
мның жолын қуып, Жәйрем кен байыту комбина-
тына бұрғылау станогы машинисінің көмекшісі 
болып жұмысқа тұрдым, – деп әңгімелейді Ерден 
Игілікұлы. – 2007 жылдың тамызында энергия 
цехына ауыстым. Жөндеу учаскесінде электр ма-
шиналарын жөндеу бойынша электр слесарі бо-
лып жұмыс істедім. Маған электр тізбектерін құрау 
ұнайтын және жалпы энергетика қызықтыратын. 
Сондықтан, осы бағытта дамуға ұмтылып, Қа-
рағанды техникалық университетінің «Электрмен 
жабдықтау және энергетика» факультетіне оқуға 
түстім. Сол жылы қазан айында жөндеу учаскесінің 
шебері, ал жарты жылдан кейін энергия цехының 
энергетигі болдым. Біз 1 000 вольтқа дейінгі электр 
қондырғыларына қызмет көрсеттік.   

2012 жылы Ерден өндірістің жаңа учаскесінде, 
Үшқатын жерасты кенішінде өзін сынап көруге шешім 
қабылдады. Ол аға энергетик болып тағайындалды.

Блиц-сауалнама

– Ерден Игілікұлы, өзіңіздің қандай басшы 
екеніңізді үш ауыз сөзбен сипаттаңызшы.

– Түсінігі бар, ашық диалог құруға дайын және 
әділ деп ойлаймын.

– Қарамағыңыздағы адамдардан ең алды-
мен не талап етесіз?

– Тәртіп және жауапкершілік. Бұл қасиеттерсіз 
электр жабдықтарына жақындауға болмайды. 

– Қазір қандай жобамен жұмыс істеп жа-
тырсыз?

– Бізде жаңғырту бағдарламасы әзірленді. Ол 
2021 жылдан бері жүргізіліп келеді және бес жылға 
есептелген. Соған сәйкес, қосалқы станциялар 
мен жоғары вольтты пункттерді ішінара ауысты-
рып жатырмыз. Келесі жылы жоғары вольтты та-
рату пунктінде және қосалқы станцияда SCADA 
диспетчерлік басқару жүйесін енгізуді жоспарлап 
отырмыз.

– Отбасыңыз жайлы айтып өтсеңіз.
– Жұбайымның аты Мөлдір, ол кезінде менің 

анам еңбек еткен комбинаттың талдау зертхана-
сында зертханашы болып жұмыс істейді. Жұмыста 
таныстық. Үш қызымыз бар: Аяулым, Нұрайым, Ға-
зиза. Барлығы мектеп жасында. 

– Қыздарыңызды қалай тәрбиелеп жатыр-
сыз?

– Адал және еңбекқор болуға үйретемін.
– Бос уақытыңызда немен айналысқанды 

ұнатасыз?
– Көңіл-күйіме байланысты. Домбырада ой-

наймын, балық аулағанды жақсы көремін, негізінен 
шортан аулаймын, отбасымда балықты бәрі жақсы 
көреді. Рухани кітаптар оқимын, мысалы қазір «Ке-
мел адам» туындысын оқып жатырмын. Авторы 
Қайрат Жолдыбай – қазақ қоғамында танымал дін-
танушы, ғалым және жазушы. Бұл кітапқа Прези-
дентіміз Қасым-Жомарт Тоқаев жоғары баға берді. 
Менің де сүйікті туындыма айналды.

– Музыкалық аспапта ойнауды сізге кім үй-
ретті?

– Өзім үйрендім (күлді – авт. ескертпесі). Отба-
сымызда бәрі домбыра шертеді. «Көңіл толқыны» 
күйі мен «Туған жер» әнін сүйіп орындаймын.

– Сізді не бақытты етеді?
– Мен елімізде тыныш, бейбіт өмір болғанына 

және жақындарымның аман-есен жанымда болға-
нына бақыттымын.  

Алена ЕРМОЛАЕВА.
Фотоларды Е.Иманбеков ұсынды.

Человек трудаЧеловек труда

Мастерство приходит с опытомКаждый человек ценен 
на своем месте. Маши-
нист скреперной лебедки 
подземный (взрывник) 
шахты «Западный 
Каражал» Представи-
тельства «Оркен-Атасу» 
ТОО «Оркен» (железоруд-
ный департамент АО 
«Qarmet») Думан Уте-
мисов состоялся и как 
семьянин, и как специа-
лист. Почему именно в 
таком порядке? Он рабо-
тает, чтобы жить. А все 
его жизнь сосредоточена 
в супруге, детях и внуках.

Карагандинского угольного бассейна, 
продлившаяся три дня. Горняки выдви-
нули 39 требований, в том числе связан-
ные с оплатой труда. А первопричиной 
недовольства добытчиков черного золо-
та стал глубокий экономический кризис, 
в который постепенно погружалась не 
только отрасль, но и вся страна. 

Но молодой человек не испугался. 
Да и выбирать особо не приходилось – 
в совхозах по той же причине практиче-
ски не было работы. А здесь он уже че-
рез три месяца после трудоустройства 
получил квартиру. 

Да, вспоминает Думан Ибрагимо-
вич, без трудностей не обошлось. Пере-
жили и задержку выплаты заработной 
платы, и отоваривание по чекам. Но все 
это осталось в прошлом. 

А каково это было, парню, привы-
кшему к бескрайним степным просто-
рам, оказаться под толщей земли?

– Атмосфера совсем другая. Но 
меня закалила служба в армии – мне не 
раз говорили, что у меня совсем другое 
отношение к жизни, иное ее понимание, 
- поделился он. 

Три года он был горнорабочим, за-

тем перешел скреперную лебедку, да 
так и остался работать на ней, со вре-
менем освоив и профессию взрывника. 
Но прежде полгода проходил в учени-
ках, затем сдав экзамен, ждал мнения 
бригады – в те времена решение при-
нимало не руководство предприятия, 
а коллектив. А коллеги дали добро – 
этот трудолюбивый, открытый и чест-
ный парень сразу влился в подземное 
братство. И все эти 34 года коллектив 
остается важной составляющей жизни 
Утемисова – с ним он проводит почти 
половину своего времени. В каждом 
члене своей бригады он уверен как в 
себе – за годы совместной работы каж-
дый доказал свою надежность. 

– Мы понимаем друг друга с по-
луслова, - отметил он. 

Скупая похвала, но здесь не нужны 
лишние слова. 

Многие из коллег в этом году ушли 
из шахты, воспользовавшись специ-
альной социальной выплатой с 55 лет. 
Думан Утемисов также подпадает под 
эти условия, но он намерен работать 
и дальше. Как минимум до тех пор, 
пока не выдаст замуж младшую дочь. 
Остальные четверо – сын и три дочери 
– уже устроили свою судьбу, и подари-
ли внуков.  И ради них, продолжателей 
своего рода, герой нашего материала 
после смены спешит домой. 

– Для детей и внуков я живу и рабо-
таю, - подчеркнул он. 

А работает машинист скреперной 

лебедки на славу. Среди ныне рабо-
тающих шахтеров Представительства 
«Оркен-Атасу» он единственный пол-
ный кавалер «Шахтерской славы» 
(«Кенші даңқы»). Первого нагрудного 
знака был удостоен в августе 2009 
года, вторую награду получил в июне 
2016 года, нагрудный знак I степени 
был вручен в торжественной обстанов-
ке в этом году в рамках празднования 
Дня металлурга. 

Кроме того, Утемисов – частый 
гость патриотических мероприятий, 
проводимых в городе. Он является ве-
тераном афганской войны. 

Справка Центрального архива Ми-
нистерства обороны СССР гласит, что 
он «проходил службу в 66 отдельной 
мотострелковой бригаде (в/ч пп 93992)  
в период с 6.11.1985 г. по 18.5.1987 г. 
в должности ст. опернаводчик, в во-
инском звании рядовой». Далее в до-
кументе говорится: «В\ч пп 93992 с 
3.1.1980 г. по 25.5.1988 г. принимала 
участие в боевых действиях на терри-
тории республики Афганистан».  

Ему, тогда еще совсем юнцу, по-
везло – он не то что не получил ни 
одного ранения. Думана Утемисова 
даже обошли стороной обычные для 
этого региона (Джелалабад, провинция 
Нангархар, расположенная на востоке 
Афганистана у пакистанской границы) 
желтуха и малярия. 

Сам он не любит вспоминать годы 
службы в армии, и здесь его можно 
понять. Да это сейчас и не является 
предметом нашего разговора. Главное  
- день сегодняшний и завтрашний. А 
это – очередные успехи его горячо лю-
бимых внуков и новые достижения на 
трудовом поприще. 

Асель КУРБАЛОСОВА
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Экстремизм мүшелері көздеген мақ-
саттарына жету үшін ешнәрседен қай-
мықпайды. Тіпті, өздерін құрбан етуге әзір. 
Осылайша күш, қару қолдану және заңдар 
сенім-нанымдарды аяққа таптап, дін атын 
бүркемелеп, діттегендеріне жетуге тырыса-
ды. Өзі үшін бөгде пікірде саналатындарды 
түрлі амал-айлалармен арандатуды ой-
ластырады. Экстремизм діндегі жеңілдет-
кен үкімдерді ауырлатып көрсетіп, халыққа 
түймедейді түйедей етіп көрсетіп бағады. 
Мұсылмандық адал, таза тіршілікті лайла-
уға барынша тырысып баққан бөгде, бөтен 
пасық пиғылды адамдардың өңмендеп ара-
мызды арамдап жатқаны жасырын емес. 
Сол ағымдардың алдауына, азғыруына 
көніп, солардың қармағына ілінген, қаракөз 
бауырларымызды ойлағанда, өзегіңе өрт 
түскендей өкінішті сезесің. Қаншама қан-
дас бауырларымыз діни сауатсыздықтың, 
рухани дүниенің таяздығы салдарынан осы 

ДінДін

Діни экстремизммен
күрес – ортақ міндет

Экстремизм деген латын сөзі 
«ең соңғы, ақырғы, төтенше», 
«шеттеу», яғни, орталықтан 
ауытқу, тәртіпке бағынбау, өз 
пікірімен ғана іс-әрекет жасаушы 
деген ұғымды білдіреді. Экстре-
мизмнің пайда болуы надандыққа, 
көрсоқырлыққа бейімделген 
көзқарастардан туындайды, 
яғни, олардың ойы «тек қана 
менің пікірім дұрыс, өзгенікі 
бұрыс» дегенге саяды. Бұл оның 
ең алғашқы кезеңдері болып 
саналады. Сондай-ақ, тағы бір 
көрінісі – өзгелерді көре алмау, 
түсінбеу немесе түсінгісі келмеу. 
Олар өздерін өте таза, кіршіксіз 
санап, басқаны адасушыларға 
жатқызады. Тура жол көрсеткен-
дерді мойындамайды. Міне, осы 
себептерден түрлі төңкерістер 
мен қантөгістердің орын алуы 
ықтимал.

Окончание. Начало в № 42 от 
02.10.2024 г.

- Для того, чтобы решить про-
блему, она должна быть гласной. 

Предпринимателям необхо-
димо говорить о том, что их вол-
нует. Мы не специалисты в этой 
области – мы смотрим на подни-
маемые вопросы с точки зрения 
юрисдикции. И со своей стороны 
можем давать рекомендации, 
тем самым ускорив решение про-
блемы, - объяснил он. 

Вопросов было много. Это 
- законность размещения рекла-
мы, отношение добывающих и 
перерабатывающих промышлен-
ных предприятий, перевозящих 
свою продукцию большегрузны-

Малый и средний бизнесМалый и средний бизнес

Разговор о насущномОткрывая встречу, 
руководитель управления 
превенции департамента 
Агентства Республики 
Казахстан по противо-
действию коррупции по 
области Ұлытау Куаныш-
бек Абишев подчеркнул, 
что антикоррупцион-
ная служба, равно как 
и прокуратура, партия 
«AMANAT» и Палата 
предпринимателей «Ата-
мекен», нацелены на то, 
чтобы бизнес процветал 
и развивался. 

Асель КУРБАЛОСОВА

теріс ағымдардың қолшоқпары болып, со-
лардың жыртысын жыртып, сойылын соғып 
жүр. Әрине, экстремизмнің түрлерінің бәрі – 
терроризм, расизм, этноцид, геноцид – бәрі 
де күш қолдануға сүйенген. Экстремизмнің 
бүгінгі таңда кең тараған түрі – терроризм. 
Terror – латын сөзі, қазақшаға аударғанда 
қорқыныш, үрей деген мағынаны білдіреді. 
Терроризм – араб тілінде «ирхаб» сөзімен 
аталады, мағынасы – «қорқыту». Тероризм 
мен діни экстремизм адамзат баласына қа-
уіп пен қатер төндіретін ұйымдар. Олар өз 
мүдделерін жүзеге асыру үшін небір озбыр 
әрекеттерге барады. Билік пен байлыққа қол 

жеткізу үшін ештеңеден тайсалмайды. Билік-
ті орнынан кетіріп, дінді сылтау етіп, адамдар 
өміріне қауіп ұялатады. Қоғам арасында ала-
уыздықты тудырып, тыныштықты бұзады.

Діни экстремизммен күрес қазіргі қоғамда 
өзекті мәселе болып табылады және ол әр-
бір азаматтың, мемлекеттік органдардың, 
дін қызметкерлерінің, қоғам белсенділерінің 
және жалпы қоғамның ортақ міндеті сана-
лады. Діни экстремизм, негізінен қоғамның 
тұрақтылығы мен қауіпсіздігіне үлкен қауіп 
төндіреді, себебі, ол адамдар арасында ала-
уыздықты туғызып, қоғамда қайшылықтар 
кикілжіңдердің артуына ықпал етеді.

Экстремизммен күресте бірлескен шара-
лардың маңызы:

1. ағартушылық жұмыстары: діни экстре-
мизммен күрестің ең негізгі құралдарының 
бірі – қоғамды сауаттандыру және діннің 
шынайы мәнін түсіндіру. Адамдарға діннің 
бейбітшілік пен мейірімділікті насихаттайтын 
құндылық екенін түсіндіру өте маңызды;

2. жастармен жұмыс: жастар экстре-
мистік топтардың басты нысанасы болып 
табылады, сондықтан, олардың діни білімін 
арттыру, сыни ойлау қабілетін дамыту, экс-
тремизмнің зардаптары туралы ақпарат беру 
маңызды;

3. мемлекеттік бақылау: мемлекеттік ор-
гандар заң шеңберінде діни ұйымдар мен 
қозғалыстардың қызметін қадағалап, заңсыз 
әрекеттердің алдын алу үшін шаралар қа-
былдауы тиіс;

4. қоғамдық ұйымдармен әріптестік: 
үкіметтік емес ұйымдар мен діни қауымда-
стықтармен бірге жұмыс жасап, адамдарды 
бірлікке шақыру, түрлі сенімдерге құрмет 
көрсету сияқты құндылықтарды насихаттау 
қажет.

Діни экстремизммен күрестің бірден бір 
жолы - өзіміздің салт- дәстүрімізді барынша 
насихаттау, оқып үйрену. Қазақи салт-дәстүр 
– тәрбиенің түп қазығы екені сөзсіз. Қазақ 
халқының дәстүрін ислам дінінен бөлек қа-
растыру мүмкін емес. Себебі, күнделікті 
өмірдегі іс-әрекетіміз, өмір сүру салтымыз, 
түсінігіміз, дүниетанымымыз ислам дінімен 
біте қайнасып жатыр. 

Қазіргі күні бір Қазақстан емес, әлемді 
мекендеген мұсылман халықтарының басы-
на түскен басты нәубет – діни экстремизм 
десек, жаңылыспаймыз. Қоғамдағы әрбір 
азаматтың осындай қауіптерге бейжай қа-
рамай, олармен күреске өз үлесін қосуы өте 
маңызды. Тек бірлескен күш-жігер арқылы 
ғана қоғамымыздың тұрақтылығы мен қа-
уіпсіздігін қамтамасыз ете аламыз.

Әбдірәсіл РАХЫМ,
облыстық ақпараттық түсіндіру 

тобының мүшесі.

ми машинами, к состоянию дорог 
региона, проведение проверок, 
кредитование. 

Что касается последнего, яр-
кий пример - индивидуальный 
предприниматель Динара Бай-
тасова (кафе «Keruen»), которая 
уже давно вынашивает планы по 
открытию гостиничного комплек-
са. 

- Мы получили в этом году 
большой займ. Единственная 

проблема – сумма оценки. Она 
очень низкая. Это больной голов-
ная боль каждого из нас. Наше 
кафе оценили в шесть милли-
онов тенге. Исходя из этого, мы 
можем за него получить лишь 
два миллиона. Я считаю, что это 
издевательство. Сейчас нам не-
обходимы еще средства, но нам 
закладывать больше нечего. По-
чему наши дома ничего не стоят? 
Мы такие же граждане республи-

ки, как и жители крупных городов. 
Получается, Каражал не счита-
ется городом, но при этом не мо-
жет рассчитывать на льготы для 
сельчан, - объяснила она. 

- Мы этот рынок изучаем, но 
не можем давать рекомендации 
в этой части. Но если уже сейчас 
начать разъяснительную работу, 
необходимая информация дой-
дет до каждого предпринимателя 
с тем чтобы он смог реализовать 

свои проекты. Главное – жела-
ние, - ответил на это Куанышбек 
Абишев.

В свою очередь, аким горо-
да Айхын Елеусизов отметил, 
что самый лучший выход из соз-
давшейся ситуации – создание 
микрофинансовой организации 
совместно с областным управ-
лением предпринимательства и 
Палатой предпринимателей. 

Мысль здравая, особенно 
если учитывать, что подобный 
опыт уже внедрялся в нашем 
регионе. Напомним, несколько 
лет назад в бытность Каражала 
в составе Карагандинской обла-
сти успешно действовала МФО 
«Atameken-Qaragandy», сделав 
кредиты для моногородов и сель-
ской местности весьма доступ-
ными. Так почему бы не пойти 
по проторенному пути? Идея, что 
называется, лежит на поверхно-
сти, и то, насколько грамотно она 
будет подана руководству обла-
сти, зависит от местных властей. 
Которые, кстати, делают все не-
обходимое для создания благо-
приятной среды для развития и 
поддержки бизнеса в регионе. А 
содействие антикоррупционной 
службы существенно ускорит ре-
шение вопроса. 



79 қараша, 2024 жыл  
№43 (1231)

Қаражал қаласының ТЖБ ин же нерлік-
инспекторлық  құрамы жә не №3 Өрт сөндіру 
бөлімінің қыз меткерлері  жылыту маусымы ал-
дында  тұрғын үйлерде өрт қа уіпсіздігін сақтау  
бойынша  бір ай лық үгіт-насихат жұмыстары 
жүр гізіліп, бүгінгі күні  жалпы саны 173 тұрғын 
үйлер және 623 адам қамтылып,  жадынамалар 
таратылды.

Қаражал қаласының Төтенше жағдайлар 
бөлімі алдағы жылыту маусымының баста-
луына байланысты, қысқы жылыту маусымын-
да от жағатын тұрғындардың  есіне  қайталап 
ескертіп, от жағатын  пештерге салғырттықпен 
қарамай, талапқа сай орнатылуын қадағалауға 
алып, электр жүйелерін және электр жылытқыш 
қондырғыларын  пайдалану  кезіндегі өрт қа-
уіпсіздігі ережелерінің сақталуына баса назар 
аударуларын  сұраймыз.

От жағатын пеш талапқа сай болмауы 
салдарынан болған өрт оқиғасы  орны толмас 
қайғылы жағ дайларға әкеліп соқтыратыны бар-
лығымызға аян.

Осының бәрін ескере келе сіздерге өрт қа-
уіпсіздік ережелерін сақтау жөнінде қысқаша 
қауіпсіздік ережелерін қайталап  ұсынамыз:

- қолдан жасалған электр жы лытқыштарын 
пайдалануға болмайды;

- от жақпастан пештерге өте сапалы жөн-
деу жұмыстарын жүргізу қажет;

- жылыту пештері мен жүйелерінің түтін құ-
бырлары, түтіндіктері және басқа элементтері 
тікелей жылыту маусымының алдында, сон-
дай-ақ, көлемінде:

1)  үш айда бір реттен кем болмай - жылыту 
пештері үшін;

2) екі айда бір реттен кем болмай - үздіксіз 
әрекеттегі пештер мен ошақтар үшін тазар-
тылуға тиіс. Асхана плиталары және үз діксіз 
(ұзақ мерзімде) от  жағылатын басқа пештер 
айына бір реттен кем болмай тазартылып оты-
руы   керек;

- пеш үстіне жіп керіп кір жаюға, отты жа-
нар-маймен тұтандыруға, от  жағылған пеш-
терді иесіз қалдыруға немесе оларды жас ба-
лаларға  тапсыруға болмайды;

- салынған әрбір пештің алдында көлемі 
50х70 см темір қаңылтыр төселуі керек;

- пештің ошағын тақтайлы еден нің үстіне 
орналастырып салуға болмайды; 

- пештер мен мұржалардың жа натын ағаш 
материалдарынан өрт қаупінен сақтайтын зат-
тардан ажыратылым аралықтарының қалың-
дығы 38-50 см болуы шарт;

-  пештен шыққан күл-қоқыс тарын жақын 
тұрғын үй мен қора-жайлардың қасына төгуге 
болмайды, ыстық күлге су құйып, суытып ар-
найы орындарға төгу керек.

Өрт – тілсіз жау, одан зиян келетін шығын 
есепсіз. Сондықтан, тілсіз жау өрттен сақтау, 
өрт қауіпсізідігі ережелерін бұлжытпай орындау 
барлығымыздың мінде тіміз.

       
                       Ержан БАҚТИЯРОВ,

  Қаражал қаласы 
Төтенше жағдайлар бөлімінің 

бас маманы.

ТЖ ескертеді! ТЖ ескертеді! 

Жылыту маусымында  
өрт қауіпсіздігі ережелерін сақтайық!

Тілсіз жаудың алдын алу, одан сақтану, әсіресе күннің суып тұрған 
шағында өте қажет.  Қысқы жылыту маусымы басталғаннан бері ауа 
температурасының құбылмалы болуын күнделікті  теледидар мен 
газет беттерінен оқып біліп жүрміз.  Сонымен қатар, күннің суыған 
осындай кезінде үй-жайлардағы пештерді жағу біртіндеп басталаты-
ны анық. Осының бәрін ескере келе сіздерге өрт қауіпсіздік ережелерін 
сақтау жөнінде қысқаша түсінік беріп, күнделікті тұрмыстағы ескере 
бермейтін жайларға мұқият болуды ескертеміз.

ХАБАРЛАМА 

2024 жылғы 8 желтоқсанға тағайын-
далған Қаражал қалалық мәслихатының 
шығып қалған депутатының орнына сай-
лау өткізу уақытында, «Қазақстан Респу-
бликасының сайлау туралы» Қазақстан 
Республикасы Конституциялық Заңының 
20-бабының 12-тармағына сәйкес, Қара-
жал қаласының № 9 округтік сайлау ко-
миссиясының мүшесі Әсел Қайратқызы 
Баймағамбетованың, № 252 учаскелік сай-
лау комиссиясы құрамынан Куралай Кай-
руллаевна Жиенбаева және Алмагул Ары-
становна Сулуова міндеттерін атқаруды 
тоқтата тұруға байланысты, «Қазақстан Ре-
спубликасының сайлау туралы» Қазақстан 
Республикасы Конституциялық Заңының 
19-бабының 8-тармақшасына сәйкес, №9 
округтік сайлау комиссиясының құрамына 
Анар Бердибековна Кушкимбаева, № 252 
учаскелік сайлау комиссиясының құрамы-
на Гүлден Бақытқызы Хасенова және Ай-
дана Адлетовна Рахимова қабылданған-
дығы туралы хабарлаймыз.

Қаражал қалалық аумақтық 
сайлау комиссиясы.  

СООБЩЕНИЕ

В соответствии с пунктом 12 статьи 
20 Конституционного Закона Республики 
Казахстан «О выборах в Республике Ка-
захстан» сообщаем о приостановлении 
исполнения обязанностей члена окруж-
ной избирательной комиссии № 9 Асель 
Кайратовны Баймагамбетовой, членов 
участковой избирательной комиссии № 
252 Куралай Кайруллаевны Жиенбаевой и 
Алмагуль Арыстановны Сулуовой. 

В соответствии с подпунктом 8 статьи 
19 Конституционного Закона Республики 
Казахстан «О выборах Республики Казах-
стан» на время проведения выборов депу-
тата Каражалского городского маслихата 
вместо выбывшего, назначенных на 8 де-
кабря 2024 года, сообщаем о назначении 
членом окружной избирательной комис-
сии № 9 Анар Бердибековны Кушкимбае-
вой, членами участковой избирательной 
комиссии № 252 Гүлден Бақытқызы Хасе-
новой и Айданы Адлетовны Рахимовой.

Территориальная избирательная 
комиссия города Каражал.

ХАБАРЛАМА 

«Қазақстан Республикасының сайлау 
туралы» Қазақстан Республикасы Консти-
туциялық Заңының 19-бабының 6-тармағы 
3-тармақшасына сәйкес, № 252 учаскелік 
сайлау комиссиясының мүшелігінен На-
зерке Мелдібекқызы Кулжанбекова өз 
өтініші бойынша шығарылғандығы, «Қа-
зақстан Республикасының сайлау туралы» 
Қазақстан Республикасы Конституциялық 
заңының 19-бабы 8-тармақшасына сәй-
кес № 252 сайлау учаскесінің құрамына 
Анель Аманбайқызы Мырзагалиева қа-
былданғандығы туралы хабарлаймыз.

Қаражал қалалық аумақтық
 сайлау комиссиясы.

                                                                                       

СОББЩЕНИЕ 

В соответствии с подпунктом 3 пунктом 
6 статьи 19 Конституционного Закона Ре-
спублики Казахстан «О выборах в Респу-
блике Казахстан» сообщаем об исключе-
нии из состава участковой избирательной 
комиссии № 252 Назерке Мелдібекқызы 
Кулжанбековой

В соответствии с подпунктом 8 статьи 
19 Конституционного Закона Республики 
Казахстан «О выборах Республики Ка-
захстан» сообщаем о принятии в состав 
участковой избирательной комиссии № 
252 Анель Аманбайқызы Мырзагалиевой.  

Территориальная избирательная
 комиссия города Каражал 

ХАБАРЛАМА 

«Қазақстан Республикасының сайлау 
туралы» Қазақстан Республикасы Консти-
туциялық Заңының 104-бабының 6-1-тар-
мағына сәйкес Қаражал қалалық мәслиха-
тының шығып қалған депутаттың орнына 
сайлау жөніндегі бірмандаттық аумақтық 
сайлау округі бойынша кандидаттардың 
тіркелгені туралы хабарлаймыз.

№ 9 сайлау округі бойынша: 

1. Гулнар Жакеновна Бимендина, 1974 
жылы дүниеге келген, Қаражал қаласы, 
Жәйрем кенті  «Балдырған» КМҚК бөбек-
жайының меңгеруші;

2. Абзал Бергенұлы Жақанов, 1993 
жылы дүниеге келген, Қаражал қаласы, 
Жәйрем кенті «№11 жалпы білім беретін 
мектебі» КММ  денешынықтыру  пәні 
мұғалім;. 

3. Рымгали Хасенович Муздыбаев, 
1974 жылы дүниеге келген, Қаражал қа-
ласы, Жәйрем кенті «МОРБЖСМ» КММ 
бокстан жаттықтырушы. 

Қаражал қалалық аумақтық 
сайлау комиссиясы.

СООБЩЕНИЕ

В соответствии с пунктом 6-1 статьи 
104 Конституционного закона Республики 
Казахстан «О выборах в Республике Ка-
захстан» сообщаем 

о регистрации кандидатов по одноман-
датному территориальному избиратель-
ному округу по выборам депутатов Кара-
жалского городского маслихата вместо 
выбывших.

По избирательному округу №9:

1. Гулнар Жакеновна Бимендина, 
1974 года рождения, заведующий КГКП 
«Ясли-сад «Балдырган» поселка Жайрем, 
город Каражал;

2. Абзал Бергенұлы Жақанов, 1993 
года рождения, учитель физкультуры КГУ 
«Общеобразовательная школа №11» по-
селка Жайрем, г. Каражал;

3. Муздыбаев Рымгали Хасенович, 
1974 года рождения, тренер по боксу КГУ 
«СДЮШОР» поселка Жайрем, город Кара-
жал.

Территориальная избирательная 
комиссия города Каражал.

Жарнама бөлімінің телефоны:  2-61-02

ХАБАРЛАНДЫРУ 

Қоғамдық тыңдаулар 2024 жылғы 11 
қарашадан бастап 10 жұмыс күні ішінде 
«Қаражал кен орнындағы өндірістік опе-
рациялардың зардаптарын жою жоспары 
және оларды әзірлеу аяқталғаннан кейін 
жоюдың шамамен құнын есептеу» жоба-
сы бойынша қоғамдық талқылау түрінде 
өткізіледі. 

Жобалық құжаттама пакетін Бірыңғай 
экологиялық порталдан табуға болады 
https://ecoportal.kz/ ескертулер мен ұсы-
ныстар беру үшін Жарияланған жалпыға 
ортақ пікірлер бөлімінде.

Жобаның тұтынушысы –«Өркен» ЖШС 
тел.: 8-771-287-18-55, электрондық пошта: 
alexandr.tsurupin@qarmet.kz. 

Жобаны орындаушы – «ВЕКТОР Ин-
жиниринг» ЖШС. Тел.: 8- 777-982- 99-00, 
электрондық пошта: vladimir_yatsuk@mail.
ru.

Жергілікті атқарушы орган – «Ұлытау 
облысының табиғи ресурстар және табиғат-
ты пайдалануды реттеу басқармасы» мем-
лекеттік мекемесі. Тел.: 8 (7102) 41-44-60.

ОБЪЯВЛЕНИЕ

Проводятся общественные слушания в 
форме публичных обсуждений с 11 ноября 
2024 года в течение 10 рабочих дней по 
проекту «План ликвидации последствий и 
расчет приблизительной стоимости ликви-
дации последствий операций по добыче на 
месторождении Каражал», по окончанию 
отработки месторождения.

С пакетом проектной документации 
можно ознакомиться на Едином экологиче-
ском портале https://ecoportal.kz/ в разделе 
«Опубликованные общественные обсуж-
дения», для предоставления замечаний и 
предложений.

Заказчик проекта – ТОО «Оркен». 
Тел.: 8-771-287-18-55, электронная почта: 
alexandr.tsurupin@qarmet.kz

Исполнитель проекта – ТОО «ВЕКТОР 
Engineering». Тел.: -8-777- 982-99-00, элек-
тронная почта: vladimir_yatsuk@mail.ru.

Местный исполнительный орган – ГУ 
«Управление природных ресурсов и регу-
лирования природопользования области 
Ұлытау». Тел. 8 (7102) 41-44-60.
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баспаханасында басылды.

Қарағанды қаласы, Сәтбаев көшесі, 15.
Жеке авторлар мақаласы редакция 

көзқарасын білдірмейді.
Мақала нақтылығына авторлар 

жауап береді.
Мақала авторларға қайтарылмайды. 
Жарнаманың нақтылығына жарнама 

берушілер жауапты.
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Жалғасқан  ҚҰРМАНСЕЙІТОВЖалғасқан  ҚҰРМАНСЕЙІТОВ

Бас редактор
Асель КУРБАЛОСОВА 
Техникалық редактор
Айгүл БАЙПЕЛОВА

Подготовка к выставке началась летом 
нынешнего года. Фотосессии проводились в 
Шымкенте, Туркестанской, Западно-Казах-
станской,  Жамбыльской, Кызылординской, 
Павлодарской, Восточно-Казахстанской, 
Северо-Казахстанской областях. В объекти-
ве – уникальное и говорящее само за себя.

- Цель и задачи фотовыставки – рас-
сказать молодежи о нашей стране, побу-
дить к проведению подобных мероприя-
тий, рассказывая о людях своего региона. 
Это развитие кругозора и человеческого 
капитала, - сообщил Жан Акжанов. 

Он подчеркнул, что за 33 года неза-
висимости это первый проект, когда один 
общественный деятель объезжает все ма-
лые города и районные центры страны. 

- Дело в том, что это достаточно слож-
но. В каждом населенном пункте требу-
ется провести как минимум один день. А 
в Казахстане насчитывается 350 малых 
городов и райцентров. Таким образом, че-
ловек должен находиться в пути больше 
полутора лет, вдали от дома, - отметил он. 

По словам автора экспозиции, проект 
никто не финансирует – тур по респу-
блике он совершает за счет собственных 
средств. Но энтузиазма это не убавляет. 
Напротив, он полон желания знакомить 
своего зрителя с красотами нашей необъ-
ятной и такой разнообразной  страной. 

Старт выставке был дан в соседней 
Карагандинской области, далее ее путь 
лежал в область Ұлытау. В общей слож-
ности автор подготовил 50 работ. Но во 
время экспонирования в Алматы восемь 
полотен были украдены. Причем, отмеча-
ет он, самые лучшие их них. Каражалцы 
получили возможность лицезреть около 30 

КультураКультура

Остановись, мгновение!Небывалое культурное 
событие! В Каражале прошла 
передвижная республиканская 
фотовыставка «Полюбить Ка-
захстан». Автор – казахстанский 
писатель, общественный дея-
тель Жан Акжанов. Экспозиция, 
представленная 30 работами, 
знакомит посетителей с культу-
рой, традициями, социально-эко-
номическим развитием различ-
ных регионов страны.

Асель КУРБАЛОСОВА

фотографий. Разместить всю коллекцию в 
фойе культурно-досугового центра, к со-
жалению, не представилось возможным. 
Названия у работ незатейливые: «Ка-
захстанские доноры», «Инвестиционная 
привлекательность Казахстана», «Соль – 
основа жизни», «Нефть – черное золото 
страны» и т.д. Но сколько в них экспрессии  
и подлинности! В числе наиболее привле-
кательных хотелось бы отметить «Вос-
точный базар», «Путь к оздоровлению», 
«Археология», «Караван-сарай – малень-
кая Венеция Туркестана», «Туркестан: со-
временная жизнь древнего города». Они 
– сама жизнь во всех ее проявлениях.

Жан Акжанов уверен – его работы рас-
сказывают о том, насколько богата наша 
страна. Не случайно в начале интервью 
он отметил необходимость расширения 
кругозора.

- Во время выставки в Караганде мне 
стало понятно, что далеко не все имеют 
представление, где добывается соль, ко-
торую мы ежедневно потребляем. Другой 
пример: вчера я был в Жанаарке. Здесь, 
в вашем регионе каждый знает, что в этих 
краях родился Сакен Сейфуллин. Тогда 
как 70 процентов жителей Мангыстау, Аты-
рау, Актобе, Уральска, не имеют об этом 

ни малейшего представления, - поделился 
он своими наблюдениями. 

Свой  проект автор адресует молоде-
жи. К сожалению, в Каражал он приехал 
не в самое удачное время для общения с 

подрастающим поколением – школьники 
наслаждались последними днями осенних 
каникул. 

Поэтому главными гостями вернисажа 
стали педагоги. 

- Выставка очень понравилась. Рабо-
ты содержат много информации, которая 
пригодилась бы школьникам, а потому, на 
мой взгляд, подобные выставки необходи-
мо проводить, прежде всего, в стенах ор-
ганизаций образования, - отметила дирек-
тор СШ № 7 Аманкуль Абдишева. 

Также мероприятие почтили своим 
присутствием наши аксакалы, Почетные 
граждане города Каражал Мешитбай Ома-
ров и Жарқынбай Жетімек, председатель 
Совета ветеранов Мереке Жуманбаева, 

личным примером показав, насколько 
важны подобные мероприятия для горо-
жан. А также что любовь к прекрасному и 
познавательному не чужда в любом воз-
расте. 


